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Vilnius 

Aš, Ričardas Nekriošius, esu profesionalus baidarių sporto šakos sportininkas. Gaunantis 

valstybinę stipendiją.  

Manau, 2024 m. Lietuvos baidarių ir kanojų irklavimo rinktinių formavimo kriterijai yra 

įrankis dorotis su sportininku, kuris 2021m. Europos čempionate iškovojo bronzos medalį. Pagal šiuos 

kriterijus matote (prisegtame dokumente, 2024m. LBKIF rinktinių formavimo kriterijai.), kad 2021m. 

tapę tik 1-2 vietos laimėtoju patenki į 2024m. suaugusių rinktinę, o 3 vietos laimėtojas yra išskiriamas, 

nebent rezultatas būtų pasiektas 2022m.. Lyginant 2023m. rinktinių formavimo kriterijus (prisegtame 

dokumente, 2023m. LBKIF rinktinių formavimo kriterijai) su 2024m. matote pablogintas sąlygas, 

patekti į suaugusių rinktinę.  

Šiuo metu Lietuva turi 5 olimpinius kelialapius iš 6, skirtus baidarininkams. Esu 

pagrindinis pretendentas kovoti dėl paskutinio kelialapio (K-1 1000m.). Atrankos varžybos vyks 2024m. 

gegužės pradžioje. Sporto šakos specifika lemia, kad anksti pavasarį pasiekti aukščiausią formą yra 

reikalingos mokomosios treniruočių stovyklos užsienyje, tam turi būti skiriamas pakankamas 

finansavimas (dienpinigiai, gyvenimo ir treniruočių sąlygos). Patvirtinus tokias rinktinių formavimo 

taisykles, netekau galimybės tinkamai ruoštis olimpinei atrankai, nes bus sumažintas pasirengimo 

krepšelis iki tokio lygio, kad nepakaks net vienai stovyklai. Tad tinkamai pasiruošti atrankos varžyboms 

bus neįmanoma. Jau nekalbant apie situaciją jei kas nutiks olimpinius kelialapius iškovojusių įgulų 

nariams, kai nebus „pamainos“, atsarginio sportininko. 

Pagal naujas taisykles, esu vienintelis sportininkas, patekęs į perspektyvinę rinktinę, 

kurio pastarųjų metų pasiekimai LBKIF uždirbo tiek, kad pasirengimui neišleidau daugiau nei dvigubai. 

Tiksliau sakant federacija yra dideliam „pliuse“. Net skiriant 2024m. ir 2025m. sezonui tokį patį 

krepšelį, kaip 2023m. federacija vis dar būtų „pliuse“. Svarbu paminėti, kad 2023m. suaugusių 

rinktinėje buvo sportininkų, kurie federacijai buvo „minusas“, nes jų rezultatai atnešė kur kas mažiau 

nei jie išleido. 



Paanalizavus 2023m. rinktinių formavimo kriterijus, 2024m. kriterijai yra pabloginti, ir 

nukreipti į konkretų sportininką, siekiant jį išbraukti iš suaugusių rinktinės, trukdyti pasiruošimo 

procesą 2024m. olimpinei atrankai.  

Svarbu paminėti, kad LBKIF yra rašiusi rekomendaciją, apie mano tinkamumą 

komandinėms rungtims (prisegu rekomendaciją). 

Pagal sporto įstatymą, federacija turi užtikrinti tinkamą pasirengima, valstybės 

stipendiją gaunantiems sportininkams. Mano rezultatai tą užtikrina iki 2025m. Europos čempionato. 

Iš to kas aukščiau paminėta: 

1. 2023m. suaugusių rinktinė ir taip yra nedidelė, bet dar siekiama ją sumažinti iki 

kritinės ribos, kur nors vienam pagrindinių sportininkų sutrikus sveikatai, nebus 

tokio pačio lygmens pamainos. 

2. Mano uždirbti pinigai yra „teigiami“ir  turi būti skiriami pasirengimui, nesukuriant 

kriterijų, kurių neatitikčiau, tai leidžiant manyti, kad yra dorojamasi su sportininku, 

griaunant jo sportinę karjerą. 

 

Prašau: 

1. Persvarstyti rinktinių formavimo kriterijus (įtraukiant 2021m. 3 vietą), ir teikti 

LBKIF VK, su išsamiu paaiškinimu, apie susidariusią situacija; 

2. Užtikrinti pilną pasirengimo procesą, ruošiantis 2024m. sezono ir atrankos 

varžyboms; 

3. Neleisti, kad 2024m. rinktinių formavimo kriterijai, būtų įrankis dorotis su 

sportininku. 

 


